

Referat af møde i Organisationsudvalget onsdag den 28. juni 2021

Deltagere: Niels Hilker, Bjørn Petersen, Jan Tidemand, Pia Ellegaard Jørgensen, Line Gammelby, Dan Holt Højgaard, Kaj Edlund

Observatør fra HB:, Maria Reumert Gjerding, Birgitte Marcussen

Fra Sekretariatet: Mikkel Havelund, Søren Møllerup Dawe

Afbud: Johnny Petersen

Agenda:

Dagsorden:

1. Godkende referat fra sidst
 - a. (Bjørn har foreslået nogle rettelser – se vedlagte forslag)
2. Godkende kommissoriet for tilpasning af DN's organisering, arbejdsformer og vedtægter
3. Gennemgå listen med emner og vælge fordeling til behandling i august hhv. senere
4. Indledende drøftelse af de valgte emner, og hvad der evt. Sekretariatet skal belyse i en sagsfremstilling til næste møde
5. Fastlægge mødedatoer for møde i august og oktober
 - a. Det tyder på 16.8 kl. 16.30 som augustmøde
 - b. 8-9 okt. og 15-16. okt. volder enkelte lidt problemer – hvis vi skal skubbe yderligere ryger vi ind i KV21 (16.11) og Rep. (20.-21.11)
6. Eventuelt

1. Godkende referat fra sidst

Referatet er godkendt med Bjørns kommentarer, som Mikkel har implementeret i teksten (uploadet i som møde-fil)

2. Kommissoriet

Kommissoriet vedtages, som det ligger med følgende rettelser:

Der blev aftalt tre rettelser:

- Det bliver mere tydeligt, at OU rådgiver HB, som derefter fremsætter forslagene til Rep.
- Samlet anbefaling er blødt op til en samlet vurdering
- Punktet om processen for involvering er specificeret, så det fremgår, at det er Sekretariatets ansvar at forestå involveringen.
- Det specificeres, at uenigheder også kan være godt, så længe at vi taler pænt til hinanden.

Andre kommentarer til fortolkningen af kommissoriet:

- OU kan komme med anbefalinger af vedtægtsændringer til HB. Det står HB frit for at lave en anden anden anbefaling til Repræsentantskabet
- Vigtigt at OU belyser konsekvenser af foreslåede ændringer – også selvom der ikke er et enigt OU bag. Vi forsøger konsensus, men den er ikke en forudsætning. OU er rådgivende for HB.

Kommissoriet med rettellesmarkeringer lægges ind på mødet på Podio.

3. Gennemgå listen med emner og vælg fordelings til behandling i august hhv. senere

OU forventer at kunne færdiggøre behandlingen af følgende emner til udgangen af august:

- Digitale møder
- Klima i formålsparagraf
- Regler for hvem, der kan være ungedemedlemmer
- Netværk

Sidstnævnte emne om netværk kan være større, men omvendt er det vigtigt, at udviklingen af netværk efter den noget kritiske evaluering ikke kommer til at befinde sig i et vakuum. Måske nogle justeringer af netværk kan foretages uden vedtægtsændringer? Derfor forsøger vi at tage det med.

Eksklusion blev også foreslået til første omgang, men den vurderedes at være svær qua tidligere forsøg. At få OU ind i vedtægter blev også foreslået, men det har været diskuteret tidligere, og det hænger meget sammen med de øvrige organisatoriske enheder, så det blev også skubbet til senere.

Sekretariatet forbereder belysning af de fire temaer til næste møde i august.

4. Indledende drøftelse af de valgte emner

Udsat pga. tidsmangel.

5. Fastlægge mødedatoer for møde i august og oktober

Næste møde er 16.8 kl. 16.30 på Zoom

8-9 okt. og 15-16. okt. var tidligere foreslået, men volder enkelte problemer, så vi sender endnu en Doodle med nye datoer. Det er svært at finde plads senere i oktober samt november pga. Kommunalvalg (16.11) og Rep-møde (20.-21.11), hvor Præsident og Sekretariat samt enkelte medlemmer er meget bookede. I december er fredag/lørdag ofte booket med sociale sammenkomster

6. Eventuelt

Der var undervejs i mødet kommentarer til, hvordan vi balancerer på den ene side at holde effektive møder, hvor tidsrammen og talerække overholdes, og der konkluderes klart og på den anden at give rum til åben debat. En mulig løsning kan være større grad af skriftlig indmelding af holdninger inden selve mødet. Dette emne vender vi tilbage til.